



**ခွင့်အပ်ယူခြင်း-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုဉ်ကရၢ
လီၢ်ခၢၣ်သးဝဲလီၢ်ခိဉ်သ့ဉ်
ကီၢ်သုလၢ**
www.knuhq.org

**ခွင့်အပ်ယူခြင်း-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုဉ်ကရၢဗိကရဲး(၁၆)ဘျီတဘျီဝံၤ,လီၢ်ခၢၣ်သး
ထီၣ်ကမံးတံာ်ဂ့ၢ်ဂီၤအူတၢ်အိဉ်ဖိုဉ်(၅)ဘျီတဘျီလံာ်ဘီးဘဉ်ရၢလီၤ.**

မ့ၢ်နံၤ-၂၀၁၈နံၣ်,လါအိးကထိဘၢဉ်(၆)သီ

ခွင့်အပ်ယူခြင်း-ကညီဒီကလုာ် စာဖိုဉ်ကရၢ လီၢ်ခၢၣ်သး ဗိကရဲး(၁၆)ဘျီတဘျီဝံၤ, လီၢ်ခၢၣ်သး ထီၣ်ကမံးတံာ်
ဂ့ၢ်ဂီၤအူ တၢ်အိဉ်ဖိုဉ် (၅) ဘျီတဘျီ ဘဉ်တၢ်မၤအိၤဖဲ ၂၀၁၈ နံၣ်, လါအိးကထိဘၢဉ် (၅) သီ တုၤ (၆) သီ
ဒီးကထီဉ်လိာ်ထီဉ်ဝဲ ဂ့ၢ်ဂီၤဘဉ်ဘဉ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်အိဉ်ဖိုဉ် တဘျီအံၤ လီၢ်ခၢၣ်သး ထီၣ်ကမံးတံာ် ခိဉ်န့ၢ်
(၅၅)ဂၤအကျါဖဲထီဉ်ဝဲ(၄၀)ဂၤဒီးခိဉ်န့ၢ်လၢတၢ်ကွဲမ့ၢ်အိၤလီၤဆဲးဖဲထီဉ်ဝဲ(၃)ဂၤန့ၣ်လီၤ.

စးထီဉ်လၢ ၂၀၁၂ လံၤလံၤန့ၣ် ခွင့်အပ်ယူခြင်း-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုဉ်ကရၢ(KNU) မ့ၢ်ကရၢစာဖိုဉ် လၢမၤဝဲ
တၢ်ပတုာ်တၢ်ခးဒီး ကီၢ်ပဒိဉ် ဒီးပယီၤသးမ့ၢ်ဒိဉ် ဒီးန့ၣ်လီၤပဉ်ပဉ်ပဉ်ကီၢ်ဝဲလၢ တၢ်မ့ၢ်တၢ်ရဉ် အတၢ်မၤ
ရဲဉ်ကျဲၤအပူၤ တပယုာ်ယီၤန့ၣ်လီၤ. အယီၤ, ဒ်သိးဒီး တၢ်မ့ၢ်တၢ်ရဉ် လၢအကၢ်အကျါဒီး အိဉ်စံာ်အိဉ်ကျါ
ကအိဉ်ထီဉ်ဝဲအကီၢ်ဆဲးလီၤတ့ၢ်ဝဲမံၤပနီဉ်ဒီးကီၢ်ပဒိဉ်,ပယီၤသးမ့ၢ်ဒိဉ်ဒီးဘျီဒိဉ်ဖဲလါအိးကထိဘၢဉ်(၁၅)သီ,
၂၀၁၅ ဖဲ ထံကီၢ်ဒီတဘျီ တၢ်ပတုာ်တၢ်ခး အလံာ်ယံးယာ်(NCA)အပူၤ လၢအမ့ၢ်ဝဲ တၢ်မ့ၢ် တၢ်ရဉ်
အတၢ်မၤရဲဉ်ကျဲၤအကျါတမံၤန့ၣ်လီၤ.

ခွင့်အပ်ယူခြင်း-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုဉ်ကရၢ န့ၣ်လီၤပဉ်ပဉ်ပဉ်မၤသကိးတၢ် လၢကံာ်လၢကံာ်ဘါ လၢတၢ်မ့ၢ်တၢ်ရဉ်
အတၢ်မၤရဲဉ်ကျဲၤအပူၤ တပယုာ်ယီၤ ဒီးလၢတကီၢ်ခါ တၢ်အိဉ်သးအပူၤန့ၣ် တၢ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်ရဉ် အတၢ်မၤ
ရဲဉ်ကျဲၤတဖဉ် ကတၢ်ထီဉ်ယာ်အသးန့ၣ်လီၤ. အယီၤ, ဒ်သိးဒီး တၢ်လဲၤခိဉ်ဖျိကွဲာ် တၢ်ကတၢ်ထီဉ်ယာ်အသး
ဒ်သိးအံၤတဖဉ် ကန့ၢ်ကသ့ဝဲအကီၢ် ခိဉ်န့ၢ်အဒိဉ်အထီတဖဉ် လၢကီၢ်ပဒိဉ်, ပယီၤသးမ့ၢ်ဒိဉ် ဒီးကလုာ်န့ၣ်
ပုၤဖိဉ်တၢ်စုကဝဲၤကရၢ လၢဆဲး လီၤဖဲဝဲ မံၤပနီဉ် (NCA-S EAO) ကအိဉ်ဒီး တၢ်ထီဉ်လိာ်ထီဉ်ယုာ်သကိး
လၢကဒီးန့ၢ်ဝဲ တၢ်အစၢအယီၤ ပတုာ်လိာ်ထီဉ်ယုာ်အိၤန့ၣ်လီၤ. ဘဉ်ထွဲဒီး ခိဉ်န့ၢ်အဒိဉ်အထီတဖဉ် တၢ်ထီဉ်လိာ်
တဲသကိးအဂ့ၢ်န့ၣ်ပအိဉ်ဒီးတၢ်ဖျါထီဉ်တၢ်ဘဉ်သးဒ်လၢလၢအသိးလီၤ.

- (၁) တၢ်ဆုၤထီဉ် လၢဘဉ်ထွဲဒီး ခိဉ်န့ၢ်အဒိဉ်အထီတဖဉ် လၢကီၢ်ပဒိဉ်, ပယီၤသးမ့ၢ်ဒိဉ် ဒီးကလုာ်န့ၣ်
ပုၤဖိဉ်တၢ်စုကဝဲၤကရၢလၢဆဲးလီၤဖဲဝဲ မံၤပနီဉ်(NCA-S EAO) ကအိဉ်ဒီး တၢ်ထီဉ်လိာ်ထီဉ်ယုာ်သကိး
ဖဲလၢ လါအိးကထိဘၢဉ် (၁၅)သီ အဂ့ၢ်န့ၣ် ခွင့်အပ်ယူခြင်း-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုဉ်ကရၢ လီၢ်ခၢၣ်သး

ထိဘိကမ်းတံင်ဂါဂါအူ တာ်ဆာတ်အိပ်ဝဲလၢ၊ ဒ်သိးဒီး တာ်အစၢလၢအဂ့ၢတဖၣ် ကအိပ်ထီၣ်ဝဲအဂီၢ် တာ်ဟံးန့ၢ်အါထီၣ် လၢတာ်ကတဲာ်ကတိၤသးအဂီၢ်န့ၢ် မ့ၢ်တာ်လၢအလီၢ်အိပ်ဝဲ အယိ ဒ်သိးဒီး ပုၤခံခိံကပၤထီၣ်လိာ်ထီၣ်ယုၤသကိးတာ်ကသုဝဲအဂီၢ်တာ်ကဘၣ်ထီၣ်ယုၤက့ၤမ့ၢ်န့ၢ်လီၤ.

- (၂) တဂီၢ်ခါ တာ်မုၢ်တာ်ရၣ် အတာ်မၤရဲၣ်ကျဲၤတဖၣ် ဘၣ်ကတဲာ်ထီၣ်အသးန့ၢ် ဟဲခိၣ်အသးလၢ တာ်ယုထီၣ်တဖၣ် လၢအမ့ၢ်ဝဲ တာ်ကဘၣ်တူၢ်လိာ် သးမုၢ်ဒိၣ် ထဲတဖုဒိၣ်. ဒီးတာ်ဂ့ၢ်လၢဘၣ်ထွဲဒီး တာ်တဘၣ်ထုးဖးသး လၢကီၢ်စၢဖိၣ်ဘၣ် Package deal (၂) ထီၣ်အမဲာ်ညါ. တာ်ဂ့ၢ်လၢ ဘၣ်ထွဲဒီး တာ်မၤဖျါထီၣ် ထံကီၢ်ဒိတဘၣ် တာ်ပတုာ်တာ်ခး အလံာ်ယံးယာ်(NCA). တာ်ထီၣ်လိာ်တဲ သကိး ထံရၢ်ကီၢ်သး. တာ်ထုးထီၣ်ယုၤ အခိပညီ လၢတဒ်သိးလိာ်အသးတဖၣ် ဒီးက့ၢ်ဂီၢ်တၢ်ဆိလီၤ (ယုဒ္ဓယာ) တဖၣ် အတာ်ဂံၢ်စၢန့ၢ် အလီၢ်အိပ်လၢ တာ်ကဘၣ် ယုထီၣ်မၤဖျါထီၣ်အီၤ ဒီး ဒုးအိၣ်ထီၣ် “ ကျဲၤန့ ” လၢတာ်ဘိဘၣ်မၤဂ့ၢ်ထီၣ်အီၤဒီးပာ်ဖျါထီၣ်ဒီးထီၣ်ယုတဲသကိးအီၤန့ၢ်လီၤ.
- (၃) တာ်ပညီၣ် လၢကဒီးန့ၢ်ဘၣ် ဒံၣ်မိၣ်ကရၣ်စံၣ် ဖဲၣ်ဒဲရဲၣ်ကီၢ်စၢဖိၣ် ဂံၢ်ဒိၣ်ထံးသန့တဖၣ် ခိဖျိ တာ်ဒုးအိၣ်ထီၣ် ဒီးမၤသကိး ကီၢ်စၢဖိၣ်တာ်မုၢ်တာ်ရၣ်ခိဖုရဲး(UPC) လၢ(၃) ဘျီအတီၢ်ပုၤ ကန့ၢ်က သုဝဲန့ၢ် ပနာ်လၢ ဒီးသန့ထီၣ်အသး လၢတာ်သုထီၣ်ယုဒီးယုၣ်လီၤ တာ်ကတဲာ်ထီၣ်ယုအသး လၢ အိၣ်ဖျါဝဲလၢထးတဖၣ်အဖိခိၣ်န့ၢ်လီၤ.
- (၄) ဒ်တာ်အာ်လီၤဘၣ်သး အိပ်ဝဲလၢ NCA အပူၤလၢတာ်ကသုၣ်ထီၣ် ခါဆူညါဒံၣ်မိၣ်ကရၣ်စံၣ် ဖဲၣ်ဒဲရဲၣ် ကီၢ်စၢဖိၣ်ခိဖျိထံရၢ်ကီၢ်သးတာ်ထီၣ်လိာ်ကတိၤသကိးအစၢလၢအိပ်ထီၣ်ဝဲအသိးအယိအလီၢ်အိပ်လၢ တာ်ကဘၣ်ပာ်လီၤ “ ကျဲၤန့ ” လၢဘၣ်ထွဲဒီး တာ်ထီၣ်လိာ်ထီၣ်ယုလိာ်သး လၢ တာ်သုၣ်ထီၣ် ခါဆူညါဒံၣ်မိၣ်ကရၣ်စံၣ် ဖဲၣ်ဒဲရဲၣ် ကီၢ်စၢဖိၣ်အဂီၢ် ဒီးတာ်ပညီၣ် တမံၤယီၤ ဒီး တာ်အလုၢ်အပူၤ တမံၤယီၤ လၢပုၤခံခိံကပၤလၢတာ်တူၢ်လိာ်ဝဲသုန့ၢ်လီၤ.
- (5) လၢန့ၢ်အမဲာ်ညါ. ကရၢလၢ တဆဲးလီၤဘၣ်ဒီး မံၤပနီၣ်တဖၣ် အိၣ်ဒီးဝဲအယိ တာ်ရဲၣ်တာ်ကျဲၤ လၢကရၢတဖၣ်အံၤ န့ၢ်လီၤပာ်ယုာ်ပာ်ဂီၢ်ဝဲ လၢတာ်သုၣ်ထီၣ် တာ်မုၢ်တာ်ရၣ် အတာ်မၤရဲၣ်ကျဲၤအပူၤ ကန့ၢ်ကသုဝဲအဂီၢ် တာ်ကဘၣ်ကတဲာ်ကတိၤန့ၢ်အီၤလီၤ. တာ်ကတဲာ်ကတိၤ ဒ်သိးအံၤ မ့ၢ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲ သၢပုၤန့ၢ် ပတာ်ပညီၣ်ကွၢ်စိ လၢတာ်သုၣ်ထီၣ် ခါဆူညါဒံၣ်မိၣ်ကရၣ်စံၣ် ဖဲၣ်ဒဲရဲၣ်ကီၢ်စၢဖိၣ် လၢပုၤခဲလၢာ်အတာ်ပာ်ယုာ်ပာ်ဂီၢ်န့ၢ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲကသုန့ၢ်လီၤ.

လီၢ်စၢၣ်သးထိဘိကမ်းတံင်
စ့ၣ်ဆဲၣ်ယုာ်-ကညီၣ်ဒိကလုာ်စၢဖိၣ်ကရၢ

တာ်ဆဲးကျိးအဂီၢ်-
➢ ပဒိၣ်ဒိတာ်ဒိၣ်ပု
(၆၆)၆၀၅၀၄၉၁၁၃, (၉၅)၉၇၉၅၈၇၀၀၅
email – klomooo@yahoo.com
➢ ပဒိၣ်ဒိလၢထီ
(၆၆)၆၄၀၃၅၁၈၈၀, (၉၅)၉၂၅၂၃၂၈၆၂
email – s4d1969@gmail.com